
Protokół Nr V/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 30 stycznia 2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas otworzyła V sesję
Rady Gminy Barciany. Powitała Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy –
Magdę Świercz. Powitała następnie zaproszonych gości: dyrektorów szkół podstawowych,
sołtysów i   sołtyski, funkcjonariusza policji, mieszkańców gminy, protokolanta.

Ad 2. Wręczenie przez Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranej
radnej zaświadczenia o wyborze

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła następnie 
Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej w Barcianach o wręczenie zaświadczenia o 
wyborze nowo wybranej radnej.

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Barcianach – Emilia Aneta Żelichowska w 
imieniu Gminnej Komisji Wyborczej  pogratulowała radnej oraz życzyła powodzenia w spra-
wowaniu mandatu. Następnie wręczyła nowo wybranej radnej zaświadczenia o wyborze.

Ad 3. Złożenie ślubowania przez radną Rady Gminy Barciany.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas zarządziła przystąpie-
nie do ślubowania przez nowo wybraną radną. Wyjaśniła, że ślubowanie będzie odbywało się
w ten sposób, że po odczytaniu roty ślubowania nowo wybrana radna powstanie i wypowie 
słowo "ślubuję". Dodała, że można dodać słowa: "Tak mi dopomóż Bóg".  Następnie Prze-
wodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała rotę ślubowa-
nia, a radna Janina Kostyk złożyła ślubowanie potwierdzając słowem „Ślubuję”. Przewodni-
cząca Rady Gminy oraz Wójt Gminy złożyły gratulacje dla nowo wybranej radnej.

Ad 4. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powitała następnie
przybyłą  Wójt  Gminy  –  Martę  Kamińską  oraz   członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 15 obecnych Radnych.

Ad 5. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Ad 6. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  stwierdziła,  że
protokół z IV sesji z dnia 4 stycznia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała,
czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym - imiennym za
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, głosów przeciw nie było i 1
głosie wstrzymującym ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 7. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
zgodnie z § 30 ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z
materiałami 7 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 36 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad.

Zgłosiła  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  10. Sprawozdanie  z  działalności
Lokalnej  Grupy  Działania  „Barcja”  ze  względu  na  nieobecność  Dyrektora  LGD,  który
przebywa  na  zwolnieniu  lekarskim,  ale  zobligował  się,  że  na  kolejnej  sesji  przedstawi
sprawozdanie.  Poddała  następnie  ten  wniosek  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym -
imiennym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14  radnych,  głosów
przeciw nie  było i  1  głosie  wstrzymującym (  załącznik  z  głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek Wójta
Gminy Barciany o wprowadzenie do porządku obrad sesji  jako punkt 12 – Projektu uchwały
w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację projektu
pod  nazwą  „  Strategia  elekromobilności  na  obszarze  Powiatu  Kętrzyńskiego  z
uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrównoważonego rozwoju
regionu  na  lata  2019  –  2035”,  który  przedstawiła.  Poddała  następnie  ten  wniosek  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym - imiennym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji
głosowało  15  radnych,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było  (  załącznik  z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Zapytała następnie, czy są jeszcze jakieś wnioski.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska złożyła wniosek o wykreślenie punktu 11 z porządku obrad sesji, motywując że
sprawozdanie finansowe z realizacji budżetu jednostek oświatowych za 2018 rok ( w tym
demografia szkół w latach 2010-2018) jest w planie pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Spraw Socjalnych i w tym momencie ten punkt jest zbyteczny, to tym tematem zajmie się
Komisja. Poddała następnie ten wniosek pod głosowanie. W głosowaniu jawnym - imiennym
za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 8 radnych, 6 głosów przeciw i 1 głosie
wstrzymującym ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas przedstawił porządek
obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy Barciany.

2. Wręczenie przez Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranej radnej za-
świadczenia o wyborze.

3. Złożenie ślubowania przez radną Rady Gminy Barciany.

4. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

5. Powołanie sekretarza obrad.

6. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy.

7. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

8. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między
sesjami.
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9. Interpelacje i zapytania Radnych.

10. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskie-
mu na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilności na obszarze Powiatu
Kętrzyńskiego z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrów-
noważonego rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na
lata 2019-2031.

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  nr  RPWM.11.02.03-28-
0011/18  „Usługi  społeczne  w   Barcianach!”  złożonego   w  ramach   konkursu   nr
 RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integra-
cja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe - Regionalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Warmińsko – Mazurskiego na  lata  2014-2020.

14. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2019r.

15. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii
na rok 2019.

16. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

18. Wolne wnioski i informacje.

19. Wnioski mieszkańców.

20. Sprawy różne.

21. Zakończenie obrad.

 

Ad 8. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach mię-
dzy sesjami.                                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska przedstawiła informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas podziękowała  za
złożoną informację i prezentację.

Ad 9. Interpelacje i zapytania Radnych.                                                                                      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Wiesława Antończyk złożyła interpelację na piśmie „w przedmiocie udzielenia infor-
macji, w jaki sposób i przez kogo zostały udostępnione informacje dla redaktora „Tygodnika
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Kętrzyńskiego” dotyczące sposobu wykorzystania  telefonów służbowych.  W sytuacji,  gdy
nie wpłynął oficjalny wniosek do Urzędu Gminy od „Tygodnika Kętrzyńskiego” o udostęp-
nienie informacji - czy w tej sprawie zostały podjęte działania wyjaśniające- kto i kiedy prze-
kazał takowe informacje? Czy osoba ta była do tego upoważniona?”.

Radna Janina Kostyk poprosiła o udzielenie głosu w kwestii odniesienia się do słów radnej
Antończyk.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poinformowała, że
jest to czas na zgłaszanie interpelacji i zapytań. Nie może radna Kostyk odnosić się do zgło-
szonej interpelacji.

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wiesław Gajdowski złożył interpelację na pi-
śmie w  sprawie zatrudnienia na stanowisku Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcia-
nach – na jakiej podstawie została powołana Pani Dyrektor.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
zgłoszone interpelacje.  

 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 10. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilności na obszarze Powiatu Kętrzyń-
skiego z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrównoważonego
rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej dofinansowuje przygotowanie Strategia elekromobilności służących do
realizacji  celów  wynikających  m.in.  z  Programu  Rozwoju  Elektromobilności  w  ramach
Strategii  na  rzecz  Odpowiedzialnego  Rozwoju  (SOR),  w  tym  w  szczególności  z:  Planu
Rozwoju Elektromobilności „Energia do przyszłości” (przyjęty przez Radę Ministrów dnia
16.03.2017  r.),  Krajowych  ram  polityki  rozwoju  infrastruktury  paliw  alternatywnych
(przyjęte  przez  Radę  Ministrów  dnia  29.03.2017  r.)  oraz  Ustawy  o  elektromobilności  i
paliwach alternatywnych. Powiedziała, że Powiat Kętrzyński opracował taką strategie, złożył
wniosek o dofinasowanie i w tej chwili jest weryfikowany. Powiat Kętrzyński zwrócił się do
Wójtów,  Burmistrzów  z  prośbą  o  dofinansowanie  tego  przedsięwzięcia  w  wysokości
1.932,85 zł. Dodała, że  ustawa o elektromobilności i paliwach alternatywnych dość mocno
zobligowała  nasze  Państwo  do  tego,  aby  jak  największą  ilość  środków  transportu
publicznego i niepublicznego dostosować do źródeł paliw alternatywnych.    

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytał, czy są pytania w tej kwestii.   W związku z brakiem pytań poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 4 członków komisji, przy 1 głosie wstrzymującym  pozytywnie zaopinio-
wało projekt uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu

4



na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilności na obszarze Powiatu Kętrzyń-
skiego z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrównoważonego
rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Małgo-
rzata Mateusiak powiedziała, że 5 członków komisji, przy 1 głosie wstrzymującym  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kę-
trzyńskiemu na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilności na obszarze Po-
wiatu Kętrzyńskiego z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako niezbędny element zrów-
noważonego rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finan-
sowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilno-
ści na obszarze Powiatu Kętrzyńskiego z uwzględnieniem rozwiązań Smart City jako nie-
zbędny element zrównoważonego rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zapytała  Panią
Skarbnik, czy środki w budżecie są zabezpieczone na ten cel.

Skarbnik Gminy – Magda Świercz odpowiedziała, że nie, bo ta propozycja weszła w trakcie
przygotowywania materiałów sesyjnych i będzie wprowadzona podczas kolejnej sesji.     

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o   odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację projektu pod nazwą „ Strategia elekromobilności na obszarze
Powiatu  Kętrzyńskiego  z  uwzględnieniem rozwiązań  Smart  City  jako niezbędny element
zrównoważonego rozwoju regionu na lata 2019 – 2035”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację projektu pod nazwą
„  Strategia  elekromobilności  na  obszarze  Powiatu  Kętrzyńskiego  z  uwzględnieniem
rozwiązań Smart  City  jako niezbędny element  zrównoważonego rozwoju  regionu na lata
2019 – 2035”.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  nie  było,  1  radna
wstrzymała się od głosu  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany
na lata 2019-2031.

Ad 12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnymi  punktami  obrad są  projekt  uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
Poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie tych projektów uchwał.  
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Skarbnik  Gminy  –  Magda  Świercz  powiedziała,  że   zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej wynikają ze zmian w budżecie na 2018 r. Dokonano następujących zmian w
WPF:

Zmiany w §1 oraz §2 do niniejszej uchwały wynikają z błędów, które należy popra-
wić w uchwale budżetowej na 2019 rok.

Budżet Gminy Barciany na 2019 rok ulega zmianie.

Dochody ogółem zwiększają się o kwotę 921.863,75 zł, są to dochody bieżące.

W dziale 700 „Gospodarka mieszkaniowa” w rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieru-
chomościami” zwiększa się §0750 o kwotę 397.000,00 zł. Wprowadza się §0920 na kwotę
10.000,00 zł. Jest to kwota związana z czynszami za mieszkania i lokale użytkowe oraz do-
chody z tytułu dzierżaw.

W dziale 853 „Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej” w rozdziale 85395 „Pozo-
stała  działalność”  wprowadza  się  §2007  na  kwotę  441.338,13  zł  oraz  §2009  na  kwotę
73.525,62 zł. Zmiana ta wynika z przystąpienia do realizacji projektu „Usługi społeczne w
Barcinach”, który będzie realizowany w 2019 i 2020 roku przez Gminny Ośrodek Pomocy
Społecznej. Wartość projektu wynosić będzie 842.170,75 zł.

Wydatki ogółem zwiększają się o kwotę 921.863,75 zł, z tego wydatki bieżące zwiększają się
o kwotę 1.233.703,16 zł, wydatki majątkowe zmniejszają się kwotę 311.839,41 zł.

Wydatki  bieżące ulegają  zmianie  w dziale  600 „Transport  i  łączność” w rozdziale  60016
„Drogi publiczne gminne” zwiększa się §4210 oraz §4300 na łączną kwotę 38.579,05 zł,
zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych na wydatki bieżące realizowanych z fundu-
szu  sołeckiego.  Rozdział  60095  „Pozostała  działalność”  zmniejsza  się  na  łączną  kwotę
31.896,04 zł, kwotę tę przesuwa się do rozdziału 70005 „Gospodarka mieszkaniowa” z prze-
znaczeniem na wynagrodzenie pracownika, który będzie obsługiwał zadania związane z go-
spodarką mieszkaniową.

Dział 700 „Gospodarka mieszkaniowa” rozdział 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomo-
ściami” zwiększa się o łączna kwotę 411.996,04 zł, kwota przeznaczona będzie na zadania
związane z gospodarką mieszkaniową.

W dziale 710 „Działalność usługowa” w rozdziale 71035 „Cmentarze” zwiększa się §4300 o
kwotę 5.000,00 zł, zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych na wydatki bieżące re-
alizowanych z funduszu sołeckiego.

W dziale 750 „Administracja publiczna” w rozdziale 75023 „Urzędy gmin (miast i miast na
prawach powiatu)” zmniejsza się §4300 o kwotę 350,00 zł, kwotę przesuwa się do działu 851
„Ochrona zdrowia” do rozdziału 85154 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” do §4300.

W dziale 801 „Oświata i wychowanie” w rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” zmniejsza
się §4300 o kwotę 1.400,00 zł i przesuwa do § 4580, są to zmiany szkół. W tym rozdziale
zwiększa się §4300 o kwotę 4.800,00 zł, zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych
na wydatki bieżące realizowanych z funduszu sołeckiego. W rozdziale 80104 „Przedszkole”
wprowadza się §4610 i §4580 na łączną kwotę 385.263,36 zł, zmiana dotyczy zapłaty kwoty
zasądzonej wyrokiem Sądu Okręgowego w Olsztynie w sprawie I C 702/14 oraz Sądu Apela-
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cyjnego  w Białymstoku  w sprawie  I  ACa568/18  dotyczącej  Przedszkola  Niepublicznego
„Biedronka”. Rozdział 80104 zmniejsza się o kwotę 45.600,00 zł i przesuwa do rozdziału
80149 „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pra-
cy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych, w szkołach podstawowych i in-
nych formach wychowania przedszkolnego”.

W dziale  853 „Pozostałe zadania w zakresie  polityki  społecznej” wprowadza się rozdział
85395 „Pozostała działalność” na łączną kwotę 514.863,75 zł. Zmiana dotyczy wprowadze-
nia projektu „Usługi społeczne w Barcianach”, który będzie realizowany w Gminnym Ośrod-
ku Pomocy Społecznej”

W dziale 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale 90004 „Utrzyma-
nie zieleni w miastach i gminach” zmniejsza się §2650 o kwotę 144.000,00 zł, zmniejszenie
dotyczy dotacji dla ZUDZiGM w związku z likwidacją zakładu. Zwiększeniu ulega §4300 o
kwotę 229.607,64 zł, zmiana dotyczy zabezpieczenia środków na utrzymanie zieleni w gmi-
nie. W rozdziale 90019 „Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar
za korzystanie ze środowiska” przesuwa się kwotę 20.000,00 zł z §2650 do §4300.

W dziale  921 „Kultura  i  ochrona dziedzictwa  narodowego” w rozdziale  92109 „Domy i
ośrodki kultury, świetlice i kluby” zmniejsza się §2480 o kwotę 200.000,00 zł, zmniejszeniu
ulega dotacja dla Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach. W rozdziale 92109 zwiększa się
§4210 o kwotę 16.600,00 zł, zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych na wydatki
bieżące realizowanych z funduszu sołeckiego. W rozdziale 92116 „Biblioteki” zmniejsza się
§2480 o kwotę 55.000,00 zł, zmniejszeniu ulega dotacja dla Biblioteki w Barcianach. W roz-
dziale 92195 „Pozostała działalność” zwiększa się §4210 i §4300 na łączną kwotę 46.467,36
zł, zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych na wydatki bieżące realizowanych z
funduszu sołeckiego.

W dziale 926 „Kultura fizyczna” w rozdziale 92601 „Obiekty sportowe” zwiększa się §4300
o kwotę 11.422,00 zł, zmiana wynika ze zmian wydatków majątkowych na wydatki bieżące
realizowanych z funduszu sołeckiego.

Wydatki  majątkowe  ulegają  zmianie  w  dziale  010  „Rolnictwo  i  łowiectwo”  w rozdziale
01010  „Infrastruktura  wodociągowa  i  sanitacyjna  wsi”  zmniejsza  się  §6050  o  kwotę
248.471,00 zł. Rezygnuje się z zadania: „Budowa sieci wodociągowej w Kiemławkach Ma-
łych do budynku mieszkalnego” na kwotę 147.471,00 zł. Zadanie „Przebudowa sieci kanali-
zacji sanitarnej wraz z przyłączami w miejscowości Radosze” na kwotę 101.000,00 zł prze-
nosi się do §6059.

W dziale 600 „Transport i łączność” w rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” zmniejsza
się §6050 na kwotę 18.579,05 zł. Wprowadza się zadania „Opracowanie dokumentacji pro-
jektowej  dotyczącej  odprowadzenia  wód  powierzchniowych  w  miejscowości  Gęsiki”  na
kwotę 20.000,00 zł. Rezygnuje się zaś z zadań inwestycyjnych realizowanych z funduszy so-
łeckich, których wartość jest mniejsza niż 10.000,00 zł, przenosi się je do zadań bieżących.

W dziale 630 „Turystyka” w rozdziale 63003 „Zadania w zakresie upowszechniania turysty-
ki” przenosi się z §6050 do §6059 zadanie „Budowa ścieżki rowerowej Barciany- Stara Ró-
żanka” na kwotę 383.713,00 zł.
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W dziale 710 „Działalność usługowa” w rozdziale 71035 „Cmentarze” w §6050 rezygnuje
się z zadań realizowanych z funduszy sołeckich, których wartość jest mniejsza niż 10.000,00
zł i przenosi się je do wydatków bieżących.

W dziale 750 „Administracja publiczna” w rozdziale 75023 „Urzędy gmin (miast i miast na
prawach powiatu)” zwiększa się §6050 o kwotę 25.000,00 zł, zwiększa się zadanie inwesty-
cyjne „Modernizacja Sali posiedzeń Urzędy Gminy w Barcianach”.

W dziale 801 „Oświata i wychowanie” w rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” zmniejsza
się §6050 o kwotę 222.230,00 zł, kwotę 217.430,00 zł przesuwa się do §6059, są to zadania:
„Budowa 3 mikroinstalacji  fotowoltaicznych  obrębie placówek oświatowych  zlokalizowa-
nych w Gminie Barciany” na kwotę 98.403,00 zł, oraz zadanie „Przebudowa Sali sportowej
Szkoły Podstawowej w Barcianach wraz z zakupem specjalistycznego sprzętu do prowadze-
nia zajęć sportowych oraz gimnastyki  korekcyjnej  w celu wspomagania rozwoju uczniów
Gminy Barciany” na kwotę 119.027,00 zł.

W dziale 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” zwiększa się rozdział 90008
„Ochrona różnorodności biologicznej i krajobrazu” o kwotę 11.000,00 zł, wprowadza się za-
danie „Zagospodarowanie terenu położonego w miejscowości Gęsiki (działka nr 64) wraz z
rekultywacją stawu oraz ochrona różnorodności biologicznej”. Realizacja zadania ma się roz-
począć w 2020 roku. W rozdziale 90015 „Oświetlenie ulic,  placów i dróg” zmniejsza się
§6050 o kwotę 110.000,00 zł.

W dziale  921 „Kultura  i  ochrona dziedzictwa  narodowego” w rozdziale  92109 „Domy i
ośrodki  kultury,  świetlice  i  kluby”  zmniejsza  się  §6050  o  kwotę  154.836,35  zł,  kwotę
132.505,00 zł przesuwa się do §6059, jest to zadanie „Budowa Sali koncertowej przy Gmin-
nym Ośrodku Kultury w Barcianach”, rezygnuje się z pozostałych zadań realizowanych z
funduszy sołeckich, których wartość jest mniejsza niż 10.000,00 zł i przenosi się je do wydat-
ków bieżących.  W rozdziale  92195 „Pozostała  działalność”  zmniejsza się  §6050 o kwotę
28.236,01 zł, rezygnuje się z zadań inwestycyjnych realizowanych z funduszy sołeckich, któ-
rych wartość jest mniejsza niż 10.000,00 zł i przenosi się je do wydatków bieżących.

W dziale 926 „Kultura fizyczna” w rozdziale 92601 „Obiekty sportowe” zmniejsza się §6050
o kwotę 11.422,00 zł, rezygnuje się z zadań inwestycyjnych realizowanych z funduszy sołec-
kich, których wartość jest mniejsza niż 10.000,00 zł i przenosi się je do wydatków bieżących.

Załącznik  Nr 3  uwzględnia  zmiany w wydatkach  inwestycyjnych  realizowanych  w 2019
roku.

Załącznik Nr 3a uwzględnia pozostałe zadania inwestycyjne realizowane w 2019 roku.

Załącznik Nr 4 uwzględnia wydatki jednostek pomocniczych- funduszu sołeckiego.

Załącznik Nr 5 uwzględnia zmiany w zestawieniu planowanych kwot dotacji udzielanych z
budżetu jst.

Załącznik Nr 6 uwzględnia zmiany w planie przychodów u wydatków zakładów budżeto-
wych, gospodarstw pomocniczych oraz dochodów i wydatków dochodów własnych jedno-
stek budżetowych na 2019 rok.
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Załącznik nr 7 uwzględnia zmiany w załączniku wydatków na programy i projekty realizo-
wanych ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz po-
zostałych środków pochodzących ze źródeł zagranicznych nie podlegających zwrotowi.

Dodała, że podczas wczorajszego wspólnego posiedzenia komisji zostały naniesione zmiany
do Załącznika Nr 2 i 3, które są już naniesione do uchwały budżetowej.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono. Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031 oraz
projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, 3 członków wstrzymało się od
głosu.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  2
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019 rok, 2 członków głosowało przeciw, 3 członków wstrzymało się od głosu.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, 1
członek wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 2 członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Małgorzata Mateusiak powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-
2031, 2 członków głosowało przeciw i 1 członek wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Małgorzata Mateusiak powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok, 1 członek głosował przeciw i 2
członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt uchwały w sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, a następnie poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu jawnym 10 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 5 głosów było
przeciw,  głosów  wstrzymujących  nie  było  (uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)
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( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który odniósł się do
głosowania nad  uchwałami. Jedna uchwała z drugą jest powiązana. Odniósł się do radnych,
którzy głosowali  przeciw.  Rozumie  to,  bo  wczoraj  była  bardzo długa  dyskusja  na  temat
zmian. A chodziło o kwestie – czy wydatkować pieniądze na budowę kładki w miejscowości
Asuny, czy wydatkować pieniądze w miejscowości Gęsiki, ci którzy znają temat zalewania
przez  wody  mieszkań  i  mienia  mieszkańców  tej  miejscowości  oraz  taka  sama  sytuacja
występuje w miejscowości Skierki. Po tej dyskusji, jakże burzliwej, ale merytorycznej w tym
temacie zmiany zostały naniesione.   Wiece te  dwie inwestycje,  dzięki  którym nie będzie
zagrożenia dla tych dwóch miejscowości, wejdą do realizacji. Natomiast budowa kładki w
miejscowości Asuny będzie odłożona w czasie.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zabrała głos i powiedziała, że termin realizacji musi być do
końca roku.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski  podziękował  dla  Pani  Wójt  za
odpowiedź, bo właśnie wczoraj takie było jego pytanie, bo dokumentacja ma określony czas,
Podziękował  dla  Pani  Wójt  za  to,  że  raczyła  przekazać  tę  informację.  Dodał,  że  ważną
informacją jest też to, że zgodnie z Wyrokiem Sądu Apelacyjnego w Białymstoku Gmina
Barciany jest zobowiązana do wypłaty dość znacznej kwoty pieniędzy dla Niepublicznego
Przedszkola  Biedronka  w  Barcianach.  I  m.in.  szukając  tych  pieniędzy  została  zdjęta
inwestycja wodociągowa – doprowadzenia wody w miejsc. Kiemławki Małe. I ta inwestycja
nie zostanie wykonana w tym roku, a może w przyszłym czasie. Myśli, że nie głosując nad
zmianami w budżecie, nie zatwierdzając  tych zmian, wstrzymujemy automatycznie wszelką
drogę do jakże potrzebnych inwestycji. Dyskutując przy uchwalaniu budżetu na poprzedniej
sesji nad budżetem skonstruowanym przez poprzedniego Wójta – Ryszarda Kozyrę jest tak
ruchomą materią, że jak pamięta z poprzedniej kadencji – było 24 zmiany. Wiec myśli, ze
tych zmian będzie nie mniej.

Radny Piotr Baran zabrał głos i powiedział, że nad zalewaniem miejscowości Gęsiki nie było
dyskusji.  Była tylko nad burzówką i kładką w Asunach.

Radny Dawid Jackiewicz powiedział, że chciał ten sam temat poruszyć. Zwrócił się do Pana
Wiesława mówiąc, że poruszył pierwszą miejscowość Gęsiki, gdzie inwestycja ta miała być
poczyniona w tych zmianach, a Pan poruszył, że zmieniliśmy to. Pan odwrócił fakt. Dyskusja
odnosiła  się  jedynie  do  miejscowości  Skierki.  Jeszcze  jest  temat   „Przebudowa  sieci
kanalizacji  sanitarnej  wraz  z  przyłączami  w  miejscowości  Radosze”  z  tego  też
zrezygnowaliśmy –  o  tym pan  zapomniał.  Z  takich  rzeczy  też  zrezygnowaliśmy z  tego
względu,  że  musimy oszczędności  poczynić.  Żeby Pan tego  imiennie  nie  sprowadzał  do
poziomu, że my głosując przeciw, jesteśmy za kładką w Asunach, a nie za odprowadzeniem
kanalizacji  w   Skierkach.  Powiedział,  że  on  głosując  przeciw  jest  za  tym,  żeby  może
poszukać jakiś oszczędności i zrobić tę inwestycję jego zdaniem ważniejszą i przyłączyć tę
miejscowość Radosze. Odniósł się do Pana Gajdowskiego, aby nie sprowadzał tego jedno
linijnie, bo każdy głosuje subiektywnie, odnośnie swojego odczucie, a nie – Pan wstaje i
mówi : głosujecie tak, bo jest tak. Tak nie jest.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o ciszę.
Odniosła  się  następnie  do wypowiedzi  radnego Jackiewicza.  Powiedziała,  że  podczas  tej
części radny Jackiewicz już nie był obecny na komisji. Powiedziała, że żadna inwestycja w
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Radoszach  nie  została  zdjęta  z  budżetu  –  ta  inwestycja  została.  Pan  radny  Jackiewicz
nieprawidłowo interpretuje zmiany w budżecie. Poza tym 4 stycznia był uchwalany budżet i
wszyscy radni głosowali za przyjęciem tego budżetu – 14 radnych. Radni wiedzieli również,
bowiem Pani  Wójt  zapowiedziała  zmiany w budżecie,  mieli  radni  taką  informację  i  taki
wniosek został radnym przedstawiony.  Inwestycja wodociągowa w Kiemławkach Małych na
kwotę  ok.  145  tys  była  ujęta  w  tym  budżecie,  inwestycja  –  budowa  sieci  burzowej  w
Skierkach  na  kwotę  40  tys  była  ujęta  w  budżecie,  dokumentacji  na  odwodnienie
miejscowości Gęsiki nie było i nie było też zadania – budowa kładki w Asunach. Pani Wójt
zaproponowała   zmiany  w  budżecie  i  wczoraj,  podczas  komisji,  wnioskiem  Komisji
Finansów  i  Budżetu  i  następnych,  zostały  podjęte  zmiany,  które  Pani  Skarbnik  bardzo
szczegółowo  przedstawiła  przed  chwilą.  Podsumował,  że  my  tutaj  nie  reprezentujemy
swojego okręgu wyborczego, od momentu kiedy wchodzimy na tę salę, jesteśmy radnymi
Gminy Barciany. Dlatego członkowie poszczególnych komisji obecni na tej części komisji
widzieli, że nie zabierała głosu, jeżeli chodzi o zdjęcie inwestycji wodociągowej. Wyjaśniła
dlaczego, że to jest duża inwestycja  i zdawała sobie sprawę, ze te pieniądze są ważne dla
Gminy na inne wydatki. Pozwoliła sobie zabrać głos, jeżeli chodzi o instalację burzową, bo
uznawała, że to problem naprawdę dużej wagi, nie umniejszając problemowi ludzi, którzy nie
korzystają z wodociągu. Nie mniej jednak waga spraw gminy przesądziła o tym, ze Komisja
Budżetu taki wniosek postawiła i każda komisja przegłosowała. Nie będzie dopuszczała do
takich sytuacji, ze radni oskarżają się nawzajem.  Prosi, aby być na komisjach do końca i
słuchać  tego,  co  się  dzieje  na  komisjach  i  wtedy  nie  wyciągać  pochopnych  wniosków.
Podsumowała, że dzisiaj jest sesja Rady Gminy, jest publiczność i to wyjaśnienie po to, aby
publiczność miała wiarygodny przebieg tej komisji.  

Głos zabrała radna Tamara Musiałowska, która zwróciła uwagę dla radnego Gajdowskiego,
że nie raczyła dostarczyć, bo nie było dostępności tego wczoraj w godzinach późnych, kiedy
to się odbywało, chociaż za wszelką cenę chciała, więc dostarczyła i to słowo po prostu …

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który zapytał Panią
Wójt, czy z tego powodu Pani Wójt czuje się obrażona, czy czuje się w jakimś dyskomfort.

Wójt Gminy – Marta Kamińska powiedziała, aby szanować swój czas i szanować siebie.  

   

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o   odczytanie  projektu
uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w
sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   podziękowała za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 9
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 6 radnych głosowało przeciw, głosów
wstrzymujących nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
imiennego stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-
0011/18  „Usługi  społeczne  w   Barcianach!”  złożonego   w  ramach   konkursu   nr
 RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integra-
cja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe - Regionalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Warmińsko – Mazurskiego na  lata  2014-2020.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  nr
RPWM.11.02.03-28-0011/18 „Usługi społeczne w  Barcianach!”  złożonego  w  ramach  kon-
kursu   nr   RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie  dostępu do usług społecznych,  w
tym integracja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe - Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na  lata  2014-2020 . Poprosiła Kie-
rownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach o omówienie.  

Pani Maria Pyrcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach omówi-
ła projekt uchwały. Powiedziała, że Gmina Barciany złożyła do Wojewódzkiego Urząd Mar-
szałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie, wniosek o dofinansowanie
projektu pn. „Usługi społeczne w Barcianach”.  Zadania w ramach projektu to:

Zadanie 1 Usługi opiekuńcze świadczone w miejscu zamieszkania
Zadanie 2 Centrum wsparcia opiekunów faktycznych
Zadanie 3 Klub Seniora
Zadanie 4 Wsparcie dla ofiar przemocy w rodzinie.

Projekt dofinansowany  ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego  Funduszu
Społecznego. Całkowita kwota projektu wynosi  842 170,75 zł. Wysokość wkładu własnego
niefinansowego wynosi  52 800,00 zł.,  kwota dofinansowania wynosi 789 370,75 zł.   Na
etapie podpisania umowy o dofinansowanie projektu, Instytucja Ogłaszająca Konkurs wyma-
ga od podmiotu ubiegającego się o dofinansowanie złożenia odpowiednich załączników ( w
tym m.in. uchwały zatwierdzającej projekt). W związku z przygotowaniem  do realizacji po-
wyższego projektu zgodnie z obowiązującą procedurą, rekomenduje się Radzie przyjęcie ni-
niejszej uchwały.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radna Tamara Musiałowska zapytała, kto będzie prowadził Klub Seniora.

Pani Maria Pyrcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach powie-
działa, że będzie osoba zatrudniona w ramach projektu na pół etatu.

Radna Janina Kostyk zapytała co z ludźmi z innych miejscowości.

Pani Maria Pyrcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach odpo-
wiedziała, że będzie zapewniony transport w ramach projektu.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała o lokal.

Pani Maria Pyrcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach odpo-
wiedziała, że będzie udostępniona sala w GOPS-ie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, w związku z brakiem
pytań,  poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji
na temat tego  projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały przyjęcia
do realizacji  projektu nr  RPWM.11.02.03-28-0011/18 „Usługi  społeczne  w   Barcianach!” 
złożonego   w  ramach   konkursu   nr   RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie dostępu
do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe -
Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Warmińsko  –  Mazurskiego na  lata
 2014-2020.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Małgorzata Mateusiak powiedziała, że 6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0011/18 „Usługi
społeczne w  Barcianach!”  złożonego  w  ramach  konkursu  nr  RPWM.11.02.03-IZ.00-28-
002/18  Ułatwienie  dostępu  do  usług  społecznych,  w  tym  integracja  ze  środowiskiem
lokalnym-  projekty  konkursowe  -  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa
Warmińsko – Mazurskiego na  lata  2014-2020.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji pro-
jektu nr RPWM.11.02.03-28-0011/18 „Usługi społeczne w  Barcianach!”  złożonego  w  ra-
mach  konkursu  nr  RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie dostępu do usług społecz-
nych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe - Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na  lata  2014-2020

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu
nr  RPWM.11.02.03-28-0011/18 „Usługi  społeczne  w Barcianach!”  złożonego   w  ramach
 konkursu   nr   RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/18 Ułatwienie dostępu do usług społecznych,
w tym integracja ze środowiskiem lokalnym- projekty konkursowe - Regionalnego Programu
Operacyjnego  Województwa  Warmińsko  –  Mazurskiego na  lata   2014-2020,  a  następnie
poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik
do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

 14. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2019r.

15. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii
na rok 2019.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi punktami obrad są dwa projekty w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki
i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  dla  Gminy  Barciany  na  2019r.  oraz  projekt
uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  rok
2019.
Poprosiła Sekretarz Gminy o zabranie głosu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że działania przedstawione w tych dwóch
programach są kontynuacją działań z lat poprzednich. Została przeprowadzona diagnoza lo-
kalnych zagrożeń społecznych- Gmina Barciany- 2018. Dodała, że oba zadania są zadaniami
własnymi gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
projekty te omawiała zawsze Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych,  jednak  przebywa na  urlopie,  o  czym poinformowała.  Natomiast  projekty
uchwał  przygotowuje  Wójt  Gminy,  więc  to  że  Sekretarz  Gminy  je  omówiła,  jest  jak
najbardziej odpowiednie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, w związku z brakiem
pytań,  poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji
na temat tych dwóch  projektów uchwał.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Małgorzata  Mateusiak powiedziała,  że 6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało oba
omawiane projekty uchwał.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało oba omawiane projekty uchwał.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało oba omawiane projekty
uchwał.   
 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała następnie  projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na
2019r., a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do
protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała
projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na
rok 2019, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głoso-
wało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi za-
łącznik do protokołu).

Przerwa 10 min.
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Ad 16. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o przedsta-
wienie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk przedstawiła plan pracy Komisji
Rewizyjnej na 2019 R. ( plan stanowi załącznik do protokołu)

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie planu pracy, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się
nie było  (plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

 Ad 17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.                                                         

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Wójta
Gminy – Martę Kamińską  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Marta Kamińska  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnego Wiesława Gaj-
dowskiego. Powiedziała, że prawo takie daje mi ustawodawca, co zgodnie z ustawą o samo-
rządzie gminnym – dokładnie art. 30 ust. 2 pkt 5, który mówi: „Zadania wójta, zatrudnianie i
zwalnianie kierowników gminnych jednostek organizacyjnych”. Druga podstawa prawna jest
to ustawa z dnia 25 października 1991 roku o organizowaniu i prowadzeniu działalności kul-
turalnej, a dokładnie jest to art. 16a, który brzmi: „Do czasu powołania dyrektora wyłonione-
go w trybie przepisów art. 15 lub art. 16 albo do czasu powierzenia zarządzania instytucją
kultury osobie fizycznej lub prawnej w trybie przepisów art. 15a organizator może powierzyć
pełnienie obowiązków dyrektora wyznaczonej osobie na okres nie dłuższy niż do końca sezo-
nu artystycznego następującego po sezonie, w trakcie którego dyrektor został odwołany albo
akt jego powołania wygasł - w przypadku instytucji artystycznej oraz na okres nie dłuższy
niż rok - w przypadku instytucji kultury innej niż instytucja artystyczna”. Kolejnym doku-
mentem, który jest ważny w tej sprawie jest moje zarządzenie z dnia 14 stycznia 2019 r. w
sprawie: powołania pełniącej obowiązki Dyrektora samorządowej instytucji kultury: Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Barcianach.  Podstawa prawna, którą już Państwu przytoczyłam,
brzmi następująco:

§ 1.1. Z dniem 14 stycznia 2019 r. powołuję Panią Justynę Żarnowską na pełniącego obo-
wiązki Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach.

2. Powołanie na stanowisko, o którym mowa w ust. 1 następuje do czasu powrotu z uspra-
wiedliwionej nieobecności dotychczasowego Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bar-
cianach nie dłużej niż na okres jednego roku.”
Wójt Gminy – Marta Kamińska  udzieliła odpowiedzi na interpelację radnej Wiesławy An-
tończyk Tygodnik Kętrzyński nie wystąpił o udostępnienie informacji i nie jest mi wia-
dome, kto takich informacji Tygodnikowi Kętrzyńskiemu udzielił.
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała Pani
Wójt Gminy  za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.
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 Ad 18. Wolne wnioski i informacje.                                                                                           

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –
Agnieszka Kuczewska, która przedstawiła informację z wspólnego posiedzenia komisji, które
odbyło się 16 stycznia br.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że na tej
samej komisji była podjęta dyskusja na temat świetlicy wiejskiej w Radoszach. Był na to
posiedzenie  Pan Sołtys,  które jest  obecny dzisiaj  na sali,  i  który brał  udział  w dyskusji.
Rozmawiali wszyscy radni nt problemu tej świetlicy, który to problem został poruszony na
poprzedniej sesji.  Wnioski końcowe, które wypłynęły z dyskusji,  ponieważ od 2015 roku
świetlica  jest  wyłączona  z  użytku,  brzmiały  w  ten  sposób,  że  w  następnym  funduszu
sołeckim albo nawet w tym obowiązującym w 2019 roku, jeśli  potrzebne będą środki na
zabezpieczenie  to  Pan  Sołtys  jest  otwarty  na  zmiany.  Było  także  odczytane  pismo  Pana
Oracza.  Na moją  prośbę,  za  zgoda Pani  Wójt,  pracownik  referatu  finansów przygotował
zestawienie  wydatków  za  lata  2010  –  2015.  Dodała,  że  fundusze  sołeckie  zostały
uruchomione po to, aby móc dać mieszkańcom decydować o sprawach priorytetowych w ich
sołectwie.  Poprosiła  o  wyświetlenie  tej  prezentacji  (prezentacja  stanowi  załącznik  do
protokołu).  Podsumowała, ze taka była decyzja mieszkańców. Nie mniej jednak Pan Sołtys
powiedział,  że  jeśli  będzie  taka  konieczność  i  zgoda  społeczności  sołectwa  Radosze  to
dokonane zostaną przesunięcia w funduszu sołeckim na zabezpieczenie środków, które będą
niezbędne.

Głos zabrał radny Dawid Jackiewicz i powiedział, że odniósł takie wrażenie jak na komisji
zresztą też, że winę zrzuca się na mieszkańców, że to oni źle gospodarowali środkami. Ale
patrząc na te wydatki,  to jednak sporo tych środków szło na realizację stanu poprawy tej
świetlicy. Jest bliżej tego tematu, bo jeszcze w 2010 roku w czynie próbował remontować tę
świetlicę wewnątrz. Sprawa od 2010 roku była zgłaszana do pracowników gminy na zły stan
tego budynku. W 2014 roku nawet był wniosek z budżetu sołeckiego– przeznaczone 4 tys zł
na projekt. Krzywdzące jest jego zdaniem to, że winę za zły stan świetlicy zrzuca się na
mieszkańców Radosz, że źle gospodarowali tymi środkami. A musimy mieć tę świadomość,
ze  płaci  się  dla  pracowników,  którzy  są  odpowiedzialni  za  mienie  nasze.  I  takim
pracownikiem był wówczas Dyrektor GOK-u. To ten pracownik powinien interweniować, a
nie sami mieszkańcy.  Ma odczucie,  ze to się zwala na mieszkańców, a to nie jest jedyny
budynek, który jest w opłakanym stanie.  Sala, która jest sąsiednia z nowo wybudowaną halą,
też jest  w opłakanym stanie.  Budynki  w Gminnym Ośrodku Kultury,  w środku też są w
opłakanym stanie. Czy to ta sama osoba odpowiadała za stan tych budynków?

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
sprawa dotyczyła informacji z posiedzenia komisji. Przewodnicząca ją uzupełniła, bo o tym
była  mowa,  że  radni  nie  maja  tych  danych.  Poprosiła  o  zwrócenie  uwagi  na  to,  że  nie
opatrzyła żadnym komentarzem przedstawionych informacji, bo nie było takiej potrzeby. To
były dane wynikające z wydatkowania FS i jest daleka od tego, by to komentować. Poprosiła
następnie o wyświetlenie prezentacji dot. informacji w kwestii interpelacji i zapytań radnych.
Poinformowała  o  zapisach  z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  w  kwestii  zgłaszania
informacji.

Radna Janina Kostyk zapytała odnośnie świetlicy w Radoszach, czy  Dyrektor GOK-u ma w
obowiązku zgłosić, że coś się źle dzieje i czy cokolwiek złożyła na przestrzeni 10 – 18 lat.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odpowiedziała,  że
rozumie, że to pytanie jest skierowane do Pani Wójt.
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Radna  Janina  Kostyk  odpowiedziała,  że  pytanie  jest  do  Rady,  bo  jak  na  coś  się  ustala
pieniądze,  czy  gdziekolwiek  było  zgłaszane  o  środki.  Niedługo  pięknie  wyremontowana
świetlica w Mołtajnach też się zawali, bo nie ma opału.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odpowiedziała,  że
zdaje sobie sprawę z tego, ze radna jest w ciężkiej sytuacji, bo nie uczestniczyła na sesjach.
Przytoczyła  informacje  o  udostępnianiu  informacji  publicznej.  Dodała,  że  nie  jest  osobą
upoważnioną do udzielania informacji.

Radny Dawid Jackiewicz poprosił Panią Wójt o przygotowanie zestawienia od 2010 do 2018
były robione przeglądy we wszystkich obiektach świetlic wiejskich na terenie gminy, jakie
wyniki były tych przeglądów. Zapytał także o te 4 tys na projekt, jak wyglądał ten projekt, na
czym miała polegać ta inwestycja i czemu nie została zrealizowana.

Radna  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  w  statucie  jest  zapis  że  interpelacje  można
zgłaszać  pisemnie  lub  ustnie.  Zapytała  się,  od  kiedy zmieniło  się,  że  można  interpelacje
zgłaszać tylko pisemnie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odpowiedziała,  że
statut  jest  oparty  na  ustawie  o  samorządzie  gminnym.  Złożyła  zastrzeżenie  do  radcy
prawnego w tej  kwestii.  Poprosiła Sekretarza Gminy,  aby przygotować zmiany do statutu
gminy m.in. w tej kwestii.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poinformowała
przedstawiając kolejną część prezentacji o udziale mieszkańców w sesji.  

Radny Dawid Jackiewicz ponownie zabrał  głos i  powiedział,  ze  mieliśmy przedstawienie
wydatków w sołectwie Radosze. Poprosił Panią Wójt o zestawienie wydatków w Sołectwie
Skierki.  Powiedział,  że  dzisiaj  przegłosowaliśmy kanalizację  burzową w Skierkach,  a  do
Radosz z budżetu gminy nic nie było. Chciałby się dowiedzieć, dlaczego w jednym sołectwie
mieszkańcy muszą sobie poradzić z własnym budżetem, a w innych sołectwach jest inaczej,
może się myli, ale chciałby to wiedzieć.   

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 19. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  powiedziała, że na
15 minut  przed  obradami  sesji  następujące  osoby prosiły  o  głos:  Hansi  Jurgen  Malecki,
Kazimierz Witczak i Danuta Czerwińska.  Przypomniała, że sesje Rady Gminy są jawne i
prosząc o głos wyrażanie Państwo zgodę na to, by pani protokołująca sesje użyła imion i
nazwisk osób zabierających głos. Poprosiła o zachowanie takiej kolejności, jak przedstawiła
wcześniej.

Głos zabrał Pan Hansi Jurgen Malecki, który powiedział, że nie sądził, że przechodząc w stan
spoczynku przyjdzie  mu jeszcze  stawać przez  Radą,  ale  działa  dla  dobra  Gminy.  Pewne
wypowiedzi, które docierają do przestrzeni publicznej od Pani Wójt, po prostu są szkodliwe
dla naszej Gminy. Bo jeżeli słyszymy, że Gminie należy przywrócić normalność, to wniosek
jest jeden – Gmina jest nienormalna. Kto doprowadził do nienormalności – my, radni, nasz
poprzednik.  Jeżeli  słyszymy,  ze  Gminę trzeba  postawić  na  nogi,  tzn.  że  Gmina  leży.  Te
informacje docierają do przestrzeni publicznej. One nie zostają tylko w naszej gminie, one
docierają dalej. Ale taka potężną armatą, to jest epatowanie społeczności i naszej gminy i
dalej  jeżeli  chodzi  o  nasz  dług,  który nazywa kredytem.  Na sesji  28  grudnia  Pani  Wójt
przedstawiła kalendarium powstawania kredytu. I dobrze bo dowiedzieliśmy się. Jednak był
na  ten  sesji  i  odniósł  taki  wrażenie,  że  były  przedstawione  jakby  już  i  teraz  stanowiły

17



zagrożenie dla stabilności finansowej Gminy. Odniósł takie wrażenie, ale nie tylko on, bo
redaktor Tygodnika Kętrzyńskiego także,  który zatytułował swój artykuł tak „Czy Gmina
Barciany stoi na skraju bankructwa?”. Ma szerokie kontakty i docierają do niego pytania
„czy  Gmina  już  zbankrutowała?”.   Zapytał,  kto  się  zdecyduje  zamieszkać,  ewentualnie
zainwestować w tej gminie, jeżeli słyszy że gmina bankrutuje. Prosił podczas tamtej sesji,
aby Pani Wójt do tego swojego kalendarium, ujęła co się w tym czasie i jakie inwestycje
zostały wykonane i na ile pozyskane środki.  Zwracał się o to w trybie udzielenia informacji
publicznej. Po 14 dniach otrzymał odpowiedź, że taką informacje uzyska do dnia 28 lutego, a
wiec tak sądzi,  że  tych inwestycji  musiało być sporo,  skoro na zestawienie i  podliczenia
potrzeba aż dwóch miesięcy. To jest zgodne z prawem, ale trochę naciągane, bo to jest dla
niego  informacja  bardzo  prosta.  Korzystając  z  tego  co  jest  w  Internecie,  a  dostęp  do
informacji jest ciężki, wziął sobie z uchwał co było planowane do zrobienia i jakie pozyskano
środki. Jest bardzo dużo ponad 100 inwestycji, na ponad 60 mln zł, środki pozyskane na ok.
30  mln  zł.  Taka  informacja  również  jest  potrzebna  dla  przestrzeni  publicznej.  Też  był
zaskakujący cytat w Tygodniku – „W czyim interesie zostały wydane 20 mln zł. Poczuł się
nieswojo i na wszelki wypadek sprawdził stan swojego konta, ale wyglądało  to mizernie.
Poprosił  Przewodniczącą Rady Gminy,  aby uświadomiła,  że nie jesteśmy u cioci Zosi na
imieninach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zachowanie ciszy i dać możliwość wypowiadającemu się wypowiedzieć.

Pan Hansi Jurgen Malecki kontynuował wypowiedź. Powiedział,  że z Redakcji Tygodnika
dowiedzieliśmy  się  niesamowitej  rzeczy.  Otóż   dowiedzieliśmy  się,  że  w  telefonie
Przewodniczącej Rady Gminy zainstalowana została melodyjka i to obciąża mocno budżet
Gminy. Policzył sobie, że koszt wynosi niecałe 200 zł w ciągu 8 lat, ale to jest ciągle mało.
Przypomniał, że mówił podczas sesji 28 grudnia, że pani Kamińska została wybrana Wójtem
i musimy to zaakceptować,  ale  również  musimy zaakceptować to,  że  do Rady Gminy –
organu Stanowiącego zdecydowanie wyższego stopnie zostali wybrani radni z ugrupowania
Wspólnie dla Gminy Barciany. Prosi radnych aby w tych wypowiedziach publicznych być
bardziej ostrożnym, to idzie w przestrzeń publiczna, idzie w świat.

Pan Kazimierz  Witczak poprał Pana Maleckiego w jednej kwestii. Dostęp do informacji jest
bardzo słaby.   Dużo kwestii  jest  związanych z budżetem – złożył  wniosek aby wszystkie
dochody i wydatki były jasno rozpisane, łącznie  z długiem, co jest z subwencji. I sołectwa,
bo to nie jest tajne.  I także jakie konsekwencje – spłaty długu przez 6 lat. Powinien być plan
rozwoju Gminy, żeby jasne było co ma być wykonane. Może taki jest. Ale to powinno być.
Był zdumiony, że Przewodnicząca nie udzieliła głosu radnej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
zawsze umożliwia wypowiedzi, ale jeżeli jest punkt zgłaszanie interpelacji i zapytań to takich
się udziela. Zaproponowała i odesłała do statutu.

Wójt Gminy – Marta Kamińska powiedziała, że są braki w BIP-ie, o czym się kilka dni temu
dowiedziała.  Jesteśmy w czasie  sprawdzania  tego i  uzupełniania  informacji,  będzie  także
uszczegółowiona jej prezentacja.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,  że w
załącznikach do budżetu są takie informacje, ale dziękuje za informacje.

Następnie głos zabrała Pani Danuta Czerwińska, która powiedziała, że też w kwestii budżetu
gminy.  Chciałaby  żeby budżet  naszej  gminy  i  wszelkie  informacje  były  umieszczane  na
tablicy  gminnej  w  Barcianach.  Bo  nie  każdy  musi  iść  do  Urzędu.   Poprosiła,  że  Pani
Przewodnicząca odpowie jej w końcu na jej pytanie zadane wcześniej.

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że budżet będzie wisiał na tablicy ogłoszeń.

18



Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas wróciła do protokołu
z poprzedniej sesji Rady Gminy. Zapytała czy to o to pytanie chodzi  – „z czyich pieniążków
zostało  pokryte  pożegnanie  Pana  Wójta  Kozyry  w  Feniksie.  Czy  to  było  z  pieniążków
podatników, czy z jego własnej kieszeni. „ Powiedziała, że już wówczas odpowiedziała, że
nie wie, bo taką wiedzą dysponuje Pani Wójt i Pani Skarbnik. Przekiewrowaława pytanie do
Pani Wójt.

Wójt Gminy – Marta Kamińska po wstępnych analizach jako takiego wydatku w Urzędzie
Gminy takiego wydatku nie było.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas porosiła aby rozwiać
wątpliwość,  że  w  innych  jednostkach  może  być  taka  faktura  prosi  o  sprawdzenie  tego.
Powiedziała następnie, ze jeżeli jesteście Państwo zapraszani na jakiekolwiek spotkanie, to
pytacie gospodarza z jakich pieniędzy to finansuje.

Pani  Danuta  Czerwińska  powiedziała,  ze  radni  są  osobami  publicznymi,  i  mają  prawo
wiedzieć.
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że jest
Przewodniczącą na sesji Rady Gminy. Po drugie uważa, że to jest jakieś nieporozumienie,
żeby  takie  sprawy na  sesji  poruszać,  bo  taką  wiedzę  ma  Pani  Wójt  i  wystarczy  zgłosić
wniosek o udostępnienie takiej informacji.

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy udzieliła  głosu  dla  Pana Jana  Krzyżanowskiego,
który powiedział, że chciałby wiedzieć bo miały być podłączenia do centralnego ogrzewania.
Chciałby wiedzieć, bo trzeba być przygotowanym. Chciałby wiedzieć jak to wygląda.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  przekierowała
pytanie do Pana Jacka Sapela.

Pan  Jacek  Sapela  –  Prezes  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  SP.  z  o.o.  w  Barcianach
powiedział, ze tamtym roku zostały podjęte działania w celu przygotowania dokumentacji na
rozbudowę  centralnego  ogrzewania  na  terenie  miejscowości  Barciany.  Podjęta  została
decyzja  na maksymalne wykorzystanie mocy w kotłowni na Wojska Polskiego oraz drugi
projekt   przebudowa kotłowni  na ulicy Sportowej  na  gaz z  rozbudową na  ul.  Wiosenna.
Została wybrana firma do wykonania tej  dokumentacji  – projektu  - firma Promat.  Firma
wystąpiła  w  naszym  imieniu  do  PGNiG   odnośnie  kotłowni  na  Sportowej.  PGNiG  nie
zabezpieczyła odpowiedniej ilości gazu. W tej sprawie było już spotkaniu u Pani Wójt, na
którym podjęto decyzję zmiany koncepcji na te dwie kotłownie. Firma przygotowała nowy
projekt  umowy.  Wyjaśnił,  że  Pani  Wójt  podjęła  decyzję  o przeniesieniu  kotłowni  z  ulicy
Wojska Polskiego , która nie będzie miała wystarczającej mocy, aby dla wszystkich chętnych
zapewnić dopływ ciepła, a chęć podłączenia jest bardzo duża. Podjęta została decyzja o tym,
że   przeniesiemy  tę  kotłownie  i  zrobimy  jedna  dużą  na  całe  Barciany  we  wszystkich
kierunkach,  po  oczywiście  kalkulacjach  i  rozsądnych  cenach.  85%  jest  możliwość
dofinansowania  i  będzie  można  tyle   pozyskać.  Ta  nowa  koncepcja  jest  lepsza,  na  ul.
Ogrodowej, bardzo dobry punkt. Wykonanie tej inwestycji nie jest możliwe w tym roku, być
może  2020 rok.   Po  tym jak  podpiszą  aneks  z  firmą  zorganizują  spotkanie.  Odniósł  się
następnie  do  jednej  z  wypowiedzi  radnego  Dawida  Jackiewicza  na  poprzednich  sesjach.
Powiedział, że są inwestycje, które nigdy się nie zwrócą, a muszą robić np. chodniki, sala,
świetlice. Ale są także inwestycje w Gminie, które z czasem będą przynosiły dochód. Jedną z
takich  inwestycji  jest  właśnie  rozbudowa  centralnego  ogrzewania  oraz  wodociągi  i
kanalizacja. Powiedział, że na komisji  16 stycznia była długa dyskusja nt. propozycji zmian
cen za odpady.  Poprosił także Panią Wójt, aby umożliwiła na którejś sesji przedstawienie
prezentacji odnośnie gospodarki odpadowej, aby obraz był pełny. 

Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  odpowiedziała,  że  nie  musi  być  na  sesji,  może  byś
zorganizowane spotkanie dla mieszkańców na hali.
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Głos ponownie zabrał Kazimierz Witczak i powiedział, że rozumie, że Rada Gminy nie ma
planu  uciepłownienia  Gminy,  bo  wie  jaki  horror  przeżyli  mieszkańcy  Mołtajn  w swoim
czasie, że kazano im się dogrzewać, albo róbcie co chcecie. Rozumie, że tym zajmują się
organy Spółki,  ale  że Rada Gminy nie  ma planu, a jest  to organ stanowiący i  kontrolny.
Uważa,  że to  od Rady powinno się  wszystko zacząć.  Przecież  to są pieniądze  gminne –
Spółka jest gminna. 
   

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
przedstawione wnioski.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 20. Sprawy różne.                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie spraw różnych. Z pierwszej kolejności zabrała głos i powiedziała, ze na jej ręce
wpłynął wniosek o utworzenie klubu radnych Wspólnie dla Gminy Barciany podpisany przez
Przewodniczącego tego klubu – Wiesława Gajdowskiego. Przedstawiła tę informację, która
stanowi załącznik do protokołu. 
Poinformowała następnie, że po 11 lutym zostanie dla radnych przeprowadzone szkolenie z
zakresu RODO. Poza tym poinformowała, że złożyła na ręce Pani Wójt prośbę o możliwość
głosowań za pomocą urządzeń  do głosowania. 
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  podziękowała  dla  wszystkich  radnych,  którzy
dokonali wpłaty na rzecz rodziny poszkodowanej w pożarze. Podziękowała za podpowiedź
dla radnego Grzegorza Całucha, który miał taką sytuacje w sołectwie.   

 
 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 21. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  V sesji  Rady Gminy  Przewodnicząca  Rady
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie o godz. 15.40,
dziękując wszystkim za udział.

                     
    Przewodnicząca Rady Gminy

 Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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